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Abstract. The work presents the results of a retrospective analysis of the seismicity of Sakhalin using the LURR 

method of mid-term earthquake prediction for 1997–2019. All previously performed computations are reduced to a 

single database of seismological data (catalog) of Sakhalin branch of the FRC “United Geophysical Survey of 

RAS”. New computations have been carried out, while the processing settings and methods of the results 

interpretation are completely preserved. 119 computational samples were processed on the territory of the island, 

36 of which were found to be appropriate for a retrospective forecast. 15 alarm periods were obtained, which 

geographically represent all zones of moderate and strong earthquakes generation on Sakhalin. As a result, 17 out 

of 19 earthquakes with M ≥ 5 were in the areas with anomalies during the alarm periods not exceeding three years. 

Of the 15 periods 4 turned to be false, i.e. 75 % of the alarms predicted 89 % of the earthquakes. 
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Резюме. Представлены результаты ретроспективного анализа сейсмичности Сахалина методом 

среднесрочного прогноза землетрясений LURR за 1997–2019 гг. Все ранее проведенные расчеты 

приведены к единой базе сейсмологических данных (каталогу) Сахалинского филиала ФИЦ «Единая 

геофизическая служба РАН». Проведены новые расчеты, при этом настройки обработки и методики по 

интерпретации результатов полностью сохранены. На территории острова обработаны 119 расчетных 

выборок, 36 из которых оказались применимы для ретроспективного прогноза. Получены 15 тревожных 

периодов, которые территориально представляют все зоны генерации умеренных и сильных 

землетрясений на Сахалине. В результате 17 землетрясений из 19 с M ≥ 5 оказались в зонах с аномалиями 

в периоды тревоги, не превышающие трех лет. Из 15 периодов 4 оказались ложными, т.е. 75 % тревог дали 

прогноз для 89 % землетрясений. 
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